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CENY POVOLENEK MÍRNĚ POSÍLILY 
Německo snížilo návrh NAP na druhé období o 17 mil. tun
Obchodování 
Ceny povolenek v průběhu minulého týdne mírně 
rostly z 8,60€/EUA v pondělí na 8,70€/EUA ve čtvrtek, 
aby zakončily týden na 8,90€/EUA v pátek (uzavírací 
cena na burze Powernext). Posílení EUA bylo 
způsobeno nákupy ze strany velkých společností a 
podpořeno klesající cenou uhlí. 
 

Ceny a objemy obchodů na burze Powernext (spot) 
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Celkový zobchodovaný objem dosáhl v minulém týdnu 
23,2 mil. EUA, což je o 8% více než předminulý týden. 
Přibližně 16 mil. povolenek bylo zobchodováno na 
OTC, zbývajících 31% na burzách. Povolenky druhé 
obchodní fáze se na zobchodovaném objemu podílely 
více jak 50%. 

Ceny EUA na burze Powernext za poslední dva týdny (spot) 
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Zprávy 
Německo publikovalo nový návrh NAP2 ve výši 
465 mil. tun, což je o 17 mil. méně než předcházející 
návrh předložený EK v červenci. Tento objem, pokud 
bude schválen, bude představovat snížení o 34 mil. 
tun (7%) oproti NAP1. Toto snížení přispělo k růstu 
ceny forwardových kontraktů na povolenky 2008.  
Španělsko ve svém návrhu EK, který již byl schválen 
vládou, navrhlo alokaci 152,6 mil. tun, tj. o 16 % 
méně než NAP1. Případné nevyužité povolenky 
z rezervy pro nová zařízení, která je navržena ve výši 
7,83 mil. tun (5,4% NAP2) budou prodány v aukci. 
Elektrárenské společnosti budou moci pokrýt až 70% 
svých závazku z projektů CDM/JI. Ostatní sektory 
mohou pokrýt max. 20%. Toto snížení návrhu 
alokace také přispělo k růstu forwardových kontraktů. 
Evropská komise bude trvat na tom, aby EU hrála 
vedoucí roli při řešení otázek ochrany ovzduší. Manuel 
Barroso, předseda EK, prohlásil, že: „Komise musí 
přijmout pevnou a restriktivnější pozici ohledně další 
fáze ... abychom dostáli závazkům, ke kterým jsme se 
přihlásili v rámci Kjótského protokolu“. Barroso také 
prohlásil, že EU by se měla zaměřit na snižování 
svého podílu na emisích skleníkových plynů za 14% 
na 8% v roce 2050. EK by měla v příštím roce 
publikovat konzultační dokument jak se vypořádat se 
změnami klimatu v období po Kjótském protokolu. 
Zamýšlený restriktivní přístup může mít dopad na 
alokace v druhém obchodovacím období a může vést 
k růstu cen povolenek v tomto období, jak je to již 
vidět na cenách forwardů. 
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